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Netuším, kde pan František Valeš vzal svůj titul, ale téměř každý
absolvent alespoň devíti tříd základní školy ví, co je to presumpce
neviny. Alespoň je tak vidět, jak si Heilcom (jak Helsinský výbor
příznačně nazýváme) představuje lidská práva a svobodu slova –
podle hesla „Vaše práva končí tam, kde to určíme my“. Což je velmi
smutné s ohledem na nepochybně pozitivní aktivity, které Helsinský
výbor vykonává v oblasti dětí či seniorů.

Spuštění vašeho projektu provázel silný šum na mediální
scéně, mimo jiné vůči vám vystoupilo hned několik zástupců
různých lidskoprávních sdružení a různých spolků „hlídačů
demokracie“, kteří si ovšem demokracii představují jinak, než
my dva (doufám) – tj. volnou soutěž názorů bez cenzury a
zákazů. Jak dnes „protikampaň“, zaměřenou vůči „CHCETE
JE?“ ohodnotil, ozvaly se pověstné „potrefené husy“?

CHJ: Tak z našeho pohledu kampaň splnila to, co jsme od ní očekávali – a sice vyvolat diskusi
na téma „negativa imigrace ze třetích zemí“. Pojali jsme to poněkud provokativním
způsobem, ale v zemi, kde je nejčtenějším periodikem bulvární deník, to byla jediná možnost,
jak naším projektem oslovit široké vrstvy občanů. Ony zmiňované „potrefené husy“ se
samozřejmě ozvaly – jmenovat mohu pana Marcela Wintera z Česko-vietmanské společnosti,
jehož aktivity vůči vietnamským občanům nejsou tak nezištné, jak jsme poukázali v článku na
www.chceteje.cz a Helcom (Český Helsinský výbor), jež prostřednictvím pana Mgr. Františka
Valeše škemral u našeho webhostera, aby náš web znepřístupnil s odkazem na Zák. č.
480/2004 Sb. a § 260 TZ. Netuším, kde pan František Valeš vzal svůj titul, ale téměř každý
absolvent alespoň devíti tříd základní školy ví, co je to presumpce neviny. Alespoň je tak
vidět, jak si Heilcom (jak Helsinský výbor příznačně nazýváme) představuje lidská práva a
svobodu slova – podle hesla „Vaše práva končí tam, kde to určíme my“. Což je velmi smutné
s ohledem na nepochybně pozitivní aktivity, které Helsinský výbor vykonává v oblasti dětí či
seniorů.

Osobně jsem se setkal s názory lidí, kteří, ačkoli jsou mimo jakékoli spektrum
názorů, řekněme „silně vlasteneckých“, přesto považují „CHCETE JE?“ za vtipnou
odpověď na projekt „CHCETE HO?“ Důvěrná otázka: nemyslíš si, zda náhodou váš
projekt nepřeskočil ve statistice návštěvnosti onu bezduchou a nic neříkající, jistě
však extrémně drahou aktivitu Člověka v tísni? Bylo by to příznačné – bohatě
dotovaná kampaň „proti neonacistům“ (uboze zpracovaná a ve výsledku mířící
mimo) se míjí účinkem, zatímco parodie na ní sklízí úspěch…

CHJ: Nepochybuji o tom, že náš projekt je ve svém dopadu na zvolenou cílovou skupinu, s
ohledem na mediální citaci a například návštěvnost webu rozhodně úspěšnější než trapnost,
kterou vyprodukoval Helcom a Člověk v tísni na webu chceteho.cz. A to neberu v potaz
vynaložené finanční prostředky. Aby nedošlo k nějakému nedorozumění – hned na začátku
upozorňuji, že nechováme sebemenší sympatie k neonacistům, avšak zveličovat nebezpečí
těch pár stovek individuí, kampaní za miliony považujeme za naprosto nesmyslné. Opět
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odkážu na web www.chceteje.cz, kde je naše vyjádření k této trapnosti. Navíc způsob
zpracování kampaně vede k dojmu, že její autoři nejspíš žádného neonacistu posledních 10
let neviděli. S oblibou tvrdím, že ta jejich kampaň je na stejné úrovni jako když by nás panna
poučovala o sexu…

Média, kdoví proč, si vzala do hlavy, že projekt „CHCETE JE?“ je produktem Národní
strany. Pokud vím, nikdo z vás členem NS, ani jiné strany není, dokonce jste mimo
jakékoli aktivistické „pronárodní“ spektrum, alespoň co vím. Jaký je Tvůj osobní
názor na aktivity různých „konzervativně-národoveckých“, „pronárodních“ atp.
skupin a organizací v ČR?

CHJ: Národní strana je mediálně viditelný a vděčný subjekt a patrně jako první dala na svůj
web odkaz a informace o našem projektu. To nejspíš média vedla k tomu, že chceteje.cz je
projektem Národní strany. Co se týká dalších „konzervativně-národoveckých“ skupin a
organizací – je těžké se v nich vůbec orientovat, natož k nim zaujmout objektivní postoj. Na
první pohled jsou plné slov a žádných činů, plné negativismu… Každopádně je nutné říct, že
co je v naší zemi považováno za archaismus nebo radikalismus, je v mnoha vyspělých
demokraciích naprosto normální – vlastenectví, patriotismus, pozitivní vztah k vlastní k zemi.
Od těchto hodnot se odráží obyčejná lidská poctivost, ochota pomáhat druhým a naopak
odpor k nepravostem. A věřte – že jako autoři projektu chceteje.cz – máme srovnání: hodně
cestujeme po celém světě (pracovně i soukromě), máme nadhled a nenecháme si vnutit
postoje všech těch lidskoprávních aktivistů, kteří v životě neopustili své státem dotované
kanceláře.

Nejsem jistě sám, kdo poslední dobou pozoruje jeden velmi znepokojivý jev. Řada
organizací, které jsem považoval za autentické hlasatele vlasteneckých myšlenek,
dnes participuje na aktivitách neonacistů. Mám na mysli všechny ty různé
autonomní nacionalisty, národní korporativismy atd. Dělnická strana, která se
kdysi účastnila tzv. „pronárodní pětky“ iniciované Národní stranou, se dnes netají
kooperací s neonacisty a umožňuje jim dokonce kandidovat. Asi nemá smysl,
vyptávat se po Tvém názoru na nacisty, nicméně zkus v pár větách formulovat,
proč se před neonacisty mít na pozoru a proč by se zejména mládež měla takových
skupin, byť se mnohým jejich názory mohou zdát zprvu sympatické, vyvarovat…

CHJ: Uf teď jsi mě trochu zaskočil… netušil jsem, že v rámci rozhovoru budu dělat osvětu
určenou pro teenagery :-) …ale vážně: nacismus je ideologie zrůdná a nebezpečná stejně
jako komunismus. Jen měřítka nenávisti jsou rozdílná. Nacismus upřednostňuje práva masy
nad právem jednotlivce, likviduje vše pozitivní, včetně hospodářství. A co je podstatné –
nacismus je ideologie protinárodní, protičeská. Proto bych neváhal všechny ty „Národní
odpory“ a podobné zvratky nazvat kolaboranty a vlastizrádci. Špiní památku všech čestných
lidí této země, kteří svůj život položili v boji s nacismem. A hlavně – každý, kdo nabízí
jednoduchá řešení problémů, by měl být podezřelý – jednoduchá řešení složitých problémů
neexistují. Cestou, jak ochránit mladé lidi před sympatiemi k nacistům je vzdělávání – nikoli
však prostřednictvím irelevantních trapností tvůrců kampaně chceteho.cz pánů Budaře či
Eichlera (mimochodem bývalého neonacisty).
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Jak osobně nahlížíš na stav mediální a politické svobody v Česku? Nebylo by lepší
tzv. „extremistické spolky“ nechat veřejně prezentovat své názory, aby tak byly,
lidově řečeno, na očích a zasahovat proti nim jen v případě jejich násilné činnosti
nebo pokusu o ní? Jak vnímáš sílící trend využívání obušku „extremismu“ a
„fašismu“ proti většině názorů, které se odmítají řídit médii šířenou
mainstreamovou mentalitou nemyslícího a nekritického stáda?

Tady se pohybujeme na trochu tenkém ledě – osobně a to zdůrazňuji, že mluvím pouze za
sebe a nikoli za ostatní z projektu CHCETEJE.cz, jsem pro úplnou kriminalizaci všech
nacistických a komunistických myšlenek. Tyto dvě ideologie zničily po celém světě stovky
milionů životů, desítky zemí přivedly k hospodářskému krachu a bídě. Například v USA platí
téměř neomezená svoboda slova, my v ČR však na rozdíl od USA máme zkušenost jak s
nacismem, tak i s komunismem. Naši demokracii je nutné bránit proti těm, kteří ji chtějí
zničit. Uvědomuji si však nebezpečí ostrakizace nepohodlných názorů prostřednictvím
antinacistických resp. antikomunistických zákonů. Nejsem právník, abych to dokázal plně
posoudit, je to opravdu složitý problém.
Co se týká pomyslného obušku „extremismu“ a „fašismu“ proti nekorektním názorům,
nevnímám to jako silný problém – myslím, že je to trochu generační otázka a otázka času. V
nové generaci Čechů vidím velkou naději. Dnešní maturanti jsou intelektuálně mnohem dále,
než jsme byli my. Nenechají si jednoduše podsouvat názory z médií, od všech těch
našeptávačů v rolích novinářů jakou jsou Pavel Eichler (bývalý nacista) nebo Martin Komárek
(bývalý svazák), kteří mění názory a životní hodnoty podle momentální situace. Nekonzumují
tupě TV publicistiku, umí si udělat vlastní názor a zároveň ho i obhájit. Jsem v tomto optimista
do budoucna. Do té doby budeme muset vydržet útoky hlídačů politické korektnosti, kteří nás
budou chtít dostat za mříže pokaždé, když našimi názory vybočíme z mantinelů politické
korektnosti…

Vraťme se nyní k obsahu kampaně „CHCETE JE?“. Řadu kritiků pohoršily úvodní
ironizující profily, inzerující potenciální imigranty a zdůrazňující jejich „přednosti“.
Kromě senegalského muslima a dvou Asiatek jste ovšem také „obsadili“ Rusa –
jmenovitě „vysiluje z čečenské války“. Není varování před Rusy tak trochu
podkopáním celé kampaně? Chápu, že spoustě lidí v ČR vadí to, co se děje
například v Karlových Varech, ale dávat do jedné řady příslušníky země, patřící k
evropskému civilizačnímu okruhu a nelegální imigranty z třetího světa. . .?

Ještě jsi zapomněl na profil libanonských sebevražedných atentátníků… no co se týká Rusů –
samozřejmě stejně jako u jiných imigrantů zobrazených na defaultní stránce našeho webu
nijak nepaušalizujeme, pouze ukazujeme konkrétní lidi. Přestože i já znám slušné a
bezproblémové Rusy, je nutné říci, že v mnoha případech v Rusku končí to, čemu Ty říkáš
„evropský civilizační okruh“ za hranicemi Moskvy a Petrohradu. Ruskojazyčné gangy patří v
Evropě mezi ty nejbrutálnější kriminálníky a zejména ruské vnímání hodnoty lidského života
je na jiné úrovni, než u nás. Navíc jaksi většinou nepochopili, že již nejsme žádný jejich
satelit, na který mají automaticky právo… a rád bych upozornil, že v profilu Rusa na našem
webu není ani slovo o čečenské válce.
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Jaké máte s „CHCETE JE?“ plány do budoucna? Plánujete další projekty, popř.
nějaké happeningy a veřejné akce?

V této chvíli čekáme, jak dopadne šetření policie ohledně trestních oznámení podaných na
náš server. Jakékoli odhalování našich plánů tak považuji nejen za předčasné, ale především
za netaktické. Každopádně děkujeme všem občanům, kteří nás podporují, nabízejí pomoc a
finanční dary. V případě potřeby rádi pomoc přijmeme. Do skončení vyšetřování bude nadále
aktualizován server www.chceteje.cz , někteří z nás se však chtějí věnovat novému projektu
souvisejícímu se situací v Kosovu.

Na závěr se vždy sluší ponechat poslední slovo tázanému. Takže Tě poprosím o pár
slov na závěr pro čtenáře a přeji mnoho zdaru!

Díky za prostor. Chci jen všem čtenářům, kteří se dostali až k závěru tohoto rozhovoru říct
jediné: myslete vlastní hlavou, dělejte si vlastní úsudek. Nebojte se mluvit o nepopulárních
tématech, nenechte se svázat politickou korektností. Autocenzura a strach mluvit o věcech,
které nás trápí je nejlepší cestou totality. A to nesmíme připustit.


